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Zápisnica 

z neplánovaného zasadnutia obecného zastupiteľstva, 
ktoré sa konalo dňa 25.04.2023 v RKD  v Sučanoch 

 
 
Toto zasadnutie bolo zvolané na základe písomnej pozvánky zo dňa 18.04.2023. Uskutočnilo 
sa v sále Robotníckeho kultúrneho domu so stretnutím pozvaných o 16,00 hod.  
 

 
P r í t o m n o s ť   n a   z a s a d n u t í : 
 
 
Funkcionári OcÚ: 
 
1.   Martin Rybár   -   starosta obce 
2.    Mgr. Eva Belicová    -   prednostka obecného úradu  
3.         Mgr. Radoslav Olašák  -   hlavný kontrolór obce 
 
P o s l a n c i :     
1. JUDr. Mgr. Peter Belica    
2. Milan Cuna      
3. Mgr. Veronika Ďaďová - ospravedlnená   
4. Martin Giert      
5. MUDr. Richard Koyš  - ospravedlnený   
6. Mgr. Róbert Kováč     
7. Peter Krčula      
8. Ľubomír Kyselica    
9. Miroslav Mihálik     
10. Ing. Peter Pohl      
11. Mgr. Lenka Žuchová  
 
 
Ostatní prítomní: 
1. Viera Jašeková   -   zapisovateľka 
 
 
H o s t i a :   
 - viď prezenčná listina 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
  

Program:  
1. Otvorenie 

2. Voľba návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 

3. Schválenie programu 

4. Správa o plnení uznesení OZ 

5. Správa z vykonaných kontrol 

6. Návrh VZN obce Sučany č. .... /2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Sučany č. 

1/2017 o podmienkach poskytovania finančných prostriedkov v oblasti sociálnej 

pomoci 

7. Návrh VZN obce Sučany č. .... /2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2019 o 

výške príspevku za pobyt dieťaťa v materskej škole, o výške príspevku na čiastočnú 

úhradu nákladov na činnosť školského klubu a v zariadení školského stravovania 

8. Prevody, nájmy, výpožičky a nadobúdanie majetku obce a zriadenie tiarch na 

nehnuteľný majetok obce 

9. Záverečný účet obce za rok 2022 vrátane použitia prebytku hospodárenia a správa HK 

k ZÚ 

10. Informácia o projektoch a realizácií investičných zámerov v obci (rekonštrukcia 

komunikácií, rozhlasu, WC v RKD, fasády klubu dôchodcov, šatní pre učiteľov v MŠ, 

vybudovanie parkoviska pri jedálni MŠ, plotu pri ZŠ SNP, žiadosť o NFP pomoc 

Ukrajine, žiadosť o NFP z plánu obnovy na rekonštrukciu RKD a budovy stavebného 

úradu, náučný chodník Skala ai.) 

11. Dotácie z rozpočtu obce 

12. Zmena rozpočtu obce a ZŠ na rok 2023 

13. Dočasné upustenia od vymáhania pohľadávok 

14. Správa o činnosti DHZO za rok 2022 a správa o bezpečnostnej situácii v obci Sučany 

/OO PZ Sučany/ za rok 2022, správa komunitného centra a TP a TSP o činnosti v obci 

za rok 2022, správa stavebného referátu o stavebnej činnosti v obci, referátu životného 

prostredia o činnosti v obci za rok 2022, správa o odpadoch, druhu, poplatkoch 

a objemoch za rok 2022, informatívna správa o plnení Komunitného plánu sociálnych 

služieb v obci Sučany, správa o kultúrnej činnosti za r. 2022 

15. Správy z komisií OZ 

16. Rôzne 

17. Interpelácie 

18. Záver 



 
  

 
 
Otvorenie 
 

Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril a viedol Martin Rybár, starosta obce Sučany, 
ktorý privítal prítomných poslancov (Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter 
Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl). Ospravedlnil neúčasť Mgr. 
Veroniky Ďaďovej a MUDr. Richarda Koyša.  JUDr. Mgr. Peter Belica sa dostaví neskôr. 
Skonštatoval, že obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné.  
Program zasadnutia obdržali prítomní v elektronickej podobe, pozvánka bola zverejnená na 
centrálnej úradnej elektronickej tabuli, web-stránke obce,  úradnej tabuli obce a v miestnom 
rozhlase. 
 
 
Voľba návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 
 
p. starosta určil za zapisovateľku p. Vieru Jašekovú.  
 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch prijalo uznesenie, ktorým berie na vedomie, že za 
zapisovateľku bola určená Viera Jašeková 
Hlasovanie z prítomných: 7 
Za: 7 (Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, 
Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0  
Nehlasoval: 0 
 
Na zasadnutie obecného zastupiteľstva sa dostavil JUDr. Mgr. Peter Belica. 
 
Do návrhovej komisie boli navrhnutí: p. Ľubomír Kyselica, Mgr. Róbert Kováč. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje členov 
návrhovej komisie : Ľubomír Kyselica, Mgr. Róbert Kováč 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 5 (Milan Cuna, Martin Giert, Peter Krčula, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 3 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Ľubomír Kyselica, Mgr. Róbert Kováč) 
Nehlasoval: 0 
 
Za overovateľov boli navrhnutí: Ing. Peter Pohl, p. Milan Cuna. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje  
overovateľov zápisnice: Ing. Peter Pohl, Milan Cuna 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 6 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír 
Kyselica, Miroslav Mihálik) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 (Ing. Peter Pohl, Milan Cuna) 



 
  

Nehlasoval: 0 
 
Schválenie programu  
 
p. starosta skonštatoval, že program rokovania obecného zastupiteľstva bol prítomným 
zaslaný elektronicky, zverejnený na web-ovom sídle obce, úradnej tabuli obce a Centrálnej 
elektronickej úradnej tabuli. Požiadal o schválenie predloženého programu.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo  
program zasadnutia obecného zastupiteľstva podľa predloženého návrhu v pozvánke  
II. schvaľuje 
program zasadnutia obecného zastupiteľstva podľa predloženého návrhu v pozvánke  
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
p. starosta sa opýtal, či má niekto pripomienky, doplnenia, návrhy na zmenu 
programu.  Uviedol, že vzhľadom k tomu, že poslanci prejavili záujem robiť občianske 
obrady a sobáše, navrhol doplnenie bodu 15 „poverenie poslancov obecného zastupiteľstva k 
vykonávaniu občianskych obradov“ a prečíslovanie nasledovných bodov. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
III. schvaľuje  
doplnenie bodu 15 „poverenie poslancov obecného zastupiteľstva k vykonávaniu občianskych 
obradov“ a prečíslenie nasledovných bodov 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 

Správa o plnení uznesení OZ 
 

p. prednostka podala správu o plnení uznesení zo zasadnutí obecného zastupiteľstva – riadne 

zasadnutie dňa 14.2.2023 a mimoriadne zasadnutie dňa 27.3.2023. 

Informovala, že čo sa týka uznesení zo zasadnutia obecného zastupiteľstva zo dňa 14.2.2023, 

uznesenie č. 7/2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Sučany č. 5/2017 o zavedení 

a poskytovaní elektronických služieb bolo vyvesené, zverejnené a je aj účinné. Uznesenie č. 

8/2023 je splnené, kúpna zmluva s Národnou diaľničnou zmluvou bola podpísaná, zverejnená. 

Čo sa týka uznesenia obecného zastupiteľstva č. 9/2023 je splnené, nájomná zmluva bola 



 
  

uzatvorená. Uznesenie č. 10/2023 bolo splnené, nájom bytu po neb. Blažene Navrátilovej bol 

poskytnutý. Uznesenie č. 11/2023je splnené, žiadosť o dotáciu NFP na projekt „Zlepšenie 

energetickej hospodárnosti Materskej školy Sučany“ bola podaná. Uznesenie č. 12/2023 je 

splnené, žiadosť na projekt „Prechádzky históriou Sučian a Jasennej“ bola podaná. Čo sa týka 

uznesenia 14/2023, dohoda o urovnaní s Ing. Miroslavom Stanovským, je uzatvorená. 

Uznesenie č. 15/2023 a 16/2023 sú splnené, dotácie boli vyplatené. Uznesenie č. 21/2023 

týkajúce sa povolenia splátok nedoplatku za nájomné bolo umožnené. Uznesenie č. 22/2023 

bolo splnené, návrh úpravy VZN obce Sučany č. 1/2017 bude predmetom rokovania 

obecného zastupiteľstva. Uznesenie č. 23/2023 bolo splnené, dávky boli poskytnuté. 

Uznesenie č. 24/2023 bolo splnené, nový cenník je zverejnený, v aktualizovanej verzii bude 

predmetom rokovania obecného zastupiteľstva.  

Čo sa týka uznesení obecného zastupiteľstva zo dňa 27.3.2023, uznesenie č. 30/2023 bolo 

splnené, žalovaná suma bola vyplatená spol. SOAR Uznesenie č. 31/2023 je v procese 

plnenia, opravné prostriedky ešte neboli podané.  

Uznesenie č. 33/2023 je splnené, žiadosť o NFP na projekt „Fotovoltaická elektráreň 

obecného úradu Sučany“ bola podaná, čaká sa na výsledok. Uznesenie č. 35/2023 

momentálne ešte nie je splnené.  

 

p. starosta dodal, že ešte nezasadalo stretnutie starostov Dolného Turca, je potrebná ich 

vzájomná dohoda. Je možné, že tam bude ďalší kandidát, bude na starostoch Dolného Turca, 

ktorého kandidáta predloží správnej rade spol. Turvod. 

 

Diskusia: do diskusie sa nikto neprihlásil.  

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch berie na 
vedomie Správu z plnenia uznesení obecného zastupiteľstva 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 

Správa z vykonaných kontrol 

 

Mgr. Radoslav Olašák, hlavný kontrolór obce, predložil správu o výsledku vykonaných 

kontrol na základe plánu kontrolnej činnosti, zákona o obecnom zriadení a zákona o finančnej 

kontrole a audite. Správa bola zameraná na kontrolu plnenia uznesení obecného zastupiteľstva 



 
  

za rok 2022 a kontrolu bežných príjmov z dane z nehnuteľností r. 2022. 

 

Diskusia: do diskusie sa nikto neprihlásil.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch berie na vedomie 
Kontrolu plnenia uznesení Obecného zastupiteľstva v Sučanoch schválených v roku 2022 
Kontrolu bežných príjmov, daň z nehnuteľnosti v roku 2022 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 

Návrh VZN obce Sučany č. .... /2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Sučany č. 

1/2017 o podmienkach poskytovania finančných prostriedkov v oblasti sociálnej pomoci 

 

p. starosta informoval, že návrh Všeobecne záväzného nariadenia bol prerokovaný sociálnou 

a ekonomicko-legislatívnou komisiou.  

 

Mgr. Róbert Kováč informoval, že sociálno-zdravotná komisia dňa 7.2.2023 prerokovala 

návrh na navýšenie finančného príspevku na stravovanie pre občanov obce Sučany. V zmysle 

VZN obce Sučany č. 1/2017 o podmienkach poskytovania finančných prostriedkov v oblasti 

sociálnej pomoci a dodatku č. 1/2021 účinného od 13. 3. 2021  predstavuje výška príspevku 

na 1 obed 0,50 €  pre občanov, ktorí spĺňajú kritéria  stanovené VZN. Vzhľadom na neustály 

rast cien potravín a energií navrhujú členovia sociálno-zdravotnej komisie navýšenie 

pôvodnej výšky príspevku na 0,70 €/ obed, čo jednohlasne odsúhlasili.  Zároveň navrhnutú 

výšku príspevku navrhujú zohľadniť aj v zmene rozpočtu na rok 2023. Na svojom zasadnutí 

dňa 12.4.2023 komisia odporučila prijať návrh Všeobecne záväzného nariadenia.  

 

JUDr. Mgr. Peter Belica uviedol, že ekonomicko-legislatívna komisia návrh VZN prerokovala 

a taktiež odporúča uvedený návrh schváliť.  

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým sa Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch uznieslo na 
VZN obce Sučany č. 2 /2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Sučany č. 1/2017 o  
podmienkach poskytovania finančných prostriedkov v oblasti sociálnej pomoci.  
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 



 
  

Nehlasoval: 0 
 

Návrh VZN obce Sučany č. .... /2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2019 o výške 

príspevku za pobyt dieťaťa v materskej škole, o výške príspevku na čiastočnú úhradu 

nákladov na činnosť školského klubu a v zariadení školského stravovania 

 

p. starosta informoval, že je navrhovaná úprava zvýšenia výšky režijných nákladov v ŠJ ZŠ 

z pôvodných 0,10 € na 0,40 € a to pre stravníkov 1. a 2. stupňa. Táto zmena vyplýva z novej 

úpravy zákona č.544/2010 Z.z. o dotáciách v pôsobnosti MPSVaR, ktorá je platná od 

1.5.2023.  

Od 1.5.2023 do 31.8.2023 tak budú poskytované nasledovné dotácie na stravu: 

• 1,40 EUR za každý deň, v ktorom sa dieťa zúčastnilo výchovno-vzdelávacej činnosti 

v poslednom ročníku MŠ a odobralo obed, 

• 2,10 EUR za každý deň, v ktorom sa dieťa zúčastnilo vyučovania v ZŠ na prvom stupni 

a odobralo obed, 

• 2,30 EUR za každý deň, v ktorom sa dieťa zúčastnilo vyučovania v ZŠ na druhom stupni 

a odobralo obed. 

 

Mgr. Róbert Kováč uviedol, že sociálna komisia odporúča návrh VZN schváliť.  

 

JUDr. Mgr. Peter Belica uviedol, že ekonomicko-legislatívna komisia taktiež odporúča OZ 

daný návrh Všeobecne záväzného nariadenia schváliť. 

 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch sa uznieslo na 
VZN obce Sučany č. 3 /2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2019 o výške príspevku za 
pobyt dieťaťa v materskej škole, o výške príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť 
školského klubu a v zariadení školského stravovania. 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 

Dodatok k zásadám hospodárenia obce 

 



 
  

p. starosta uviedol, že návrh dodatku k Zásadám hospodárenia obce upravuje výšku poplatkov 

za hrobové miesta, poplatky v Dome smútku, v Robotníckom kultúrnom dome ako aj výšku 

poplatku za trhové miesta. 

 

JUDr. Mgr. Peter Belica uviedol, že ekonomicko-legislatívna komisia  návrh prerokovala, 
odporúča OZ návrh Dodatku č.6 k Zásadám hospodárenia schváliť. Pri pri poplatkoch za 
hrobové miesta odporúča doplniť obdobie, za ktoré sú vyrubené, t.j. 10 rokov. 
 
Mgr. Róbert Kováč uviedol, že sociálna komisia odporúča návrh dodatku schváliť.  
 
p. prednostka povedala, že poplatky za hrobové miesta môžu by schválené na nasledujúcom 
zasadnutí obecného zastupiteľstva, nakoľko je potrebné zverejnenie v zmysle zákona.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
I. schvaľuje  
Dodatok č. 6 k Zásadám hospodárenia s majetkom Obce Sučany  
II. ruší 
uznesenie č. 24/2023 a uznesenie 8/2009 písm. D) bod 5 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 

Autoremedúra uznesenia č. 43/2023 

 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje autoremedúru uznesenia č. 43/2023 z dôvodu pripomienky na zmenu číslovania 
VZN z „1/2019“ na „11/2022“ v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch sa uznieslo na  
VZN obce Sučany č. 3 /2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 11/2022 o výške príspevku za 
pobyt dieťaťa v materskej škole, o výške príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť 
školského klubu a v zariadení školského stravovania 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 

Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 

 

Prevody, nájmy, výpožičky a nadobúdanie majetku obce a zriadenie tiarch na 

nehnuteľný majetok obce 

 



 
  

Predĺženie nájmu bytov ul. Tehelná, Hradiská 

 

Mgr. Kováč uviedol, že komisia sociálno-zdravotná a bytová prerokovala žiadosti na 
predĺženie nájmov bytov následovných nájomcov: Marta Salvová , Erika Cicková, Martin 
Puška. Členovia komisie navrhujú predĺžiť vyššie uvedeným nájomcom nájomné zmluvy do 
31. 12. 2023.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje predĺženie nájmu bytov do 31. 12. 2023 pre: 
Erika Cicková, Partizánska 24,  03852 Sučany 
Martin Puška, Partizánska 24, 03852 Sučany 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 

Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
I. prerokovalo 
splnenie podmienok (v čase rozhodovania o splnení podmienok na opakované uzavretie 
zmluvy) na opakované uzavretie zmluvy o nájme nájomného bytu nájomcovi v bytovom 
dome na ul. Tehelná, ktorému končí nájom 30.4.2023 
 
II. berie na vedomie  
splnenie podmienok nájomcom: p. Marta Salvová, Tehelná 11/8, 03852 Sučany na opakované 
uzavretie zmluvy o nájme nájomného bytu Tehelná 11/8, Sučany a opakované uzavretie 
nájomnej zmluvy do 31.12.2023 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 7 (Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, 

Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 1 (JUDr. Mgr. Peter Belica) 

 
Na základe žiadosti p. Jaroslava Kroščena o pridelenie väčšieho nájomného bytu  po 
zohľadnení sociálnej situácie členovia sociálno- zdravotnej komisie a bytovej navrhujú 
zámenu bytov medzi nájomcom  Jaroslavom Kroščenom, Pri Váhu 9/3 a bytom nájomkyne 
Tatiany Kroščenovej, Pri Váhu 477/7B.  
 
Mgr. Kováč uviedol, že komisia žiadosť prerokovala, výmenou bytov by sa vyriešil problém 
viacčlennej rodiny p. Kroščena. 
  
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje nájom na dobu určitú do 31.12.2023 
a) bytu Pri Váhu 9/3, 03852 Sučany pre nájomcu Tatiana Kroščenová, trvalý pobyt 
Partizánska 405/24 , 03852 Sučany 
b) bytu Pri Váhu 477/7B pre Jaroslav Kroščen, 03852 Sučany; trvalý pobyt Partizánska 
405/24, 03852 Sučany 
Hlasovanie z prítomných: 8 



 
  

Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 

Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

p. prednostka uviedla, že p. Tatiana Kroščenová je momentálne v súdnom konaní o vypratanie 
nehnuteľnosti, v prípade presťahovania dôjde k späťvzatiu žaloby a ukončeniu súdneho 
konania. 
 
 
Poradovník bytov 
 
p. starosta uviedol, že komisia spracovala žiadosti o nájom bytu a spracovala poradovník.  
 
Mgr. Róbert Kováč uviedol, že komisia spracovaný poradovník žiadateľov o obecné nájomné 
byty odporúča obecnému zastupiteľstvu na schválenie.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje nasledovný poradovník na obecné nájomné byty na ul. Hradiská a Tehelná 
 
 G – Hradiská 2-izb. Hradiská 3-izb. Hradiská                         1-izb.Tehelná 3-izb. Tehelná 
1 Facunová Diana Najšlová Petra         Facunová Eva                         Facunová 

Diana 
Turanová 
Alexandra 

2 Facunová 
Michaela 

 Feriancová 
Martina                 

Facunová 
Michaela 

Facunová Eva 

3 Rácová Anna   Rácová Anna  
4 Hanesová Mária   Šalaga Matúš  
5 Burýšek Patrik                                                                                                         Krajmerová 

Kristína 
 

6 Weis Patrik                                                                                                              Weis Patrik    
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 

Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
p. starosta informoval o ponuke Ing. Petra Roháčika, Kľačno 27, Ružomberok majetkovo 
vysporiadať pozemky (pod prístupovou cestou z ul. Stará hradská do areálu ZŠ – cez 
podchod) CKN 88, 89, 90, 91 (parc.č. 91 nie je vo vlastníctve navrhovateľa) o celkovej 
výmere 2 220 m2. Ponuka bola obci doručená 24.3.2023. 

Ing. Peter Pohl uviedol, že stavebná komisia bola oboznámená s ponukou Ing. Roháčika 
majetkovo vysporiadať pozemky CKN 88, 89, 90, 91(nie je vo vlastníctve navrhovateľa) v 
k.ú. Sučany o celkovej výmere 2220 m2. Komisia konštatuje nasledovné: Obec Sučany na 
základe ustanovení § 2 – 4c zákona číslo 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov prechodom vlastníctva sa stala vlastníkom miestnych komunikácií. Pod týmito 
stavbami v mnohých prípadoch nie je majetko-právne vysporiadaný pozemok. Na riešenie bol 



 
  

prijatý zákon č. 66/2009 Z. z. o niektorých opatreniach pri majetkovom usporiadaní 
pozemkov pod stavbami, ktoré prešli z vlastníctva štátu na obce. Podľa § 4 zákona 66/2009  
Z. z. vlastník pozemku je povinný strpieť právo vlastníka stavby vo verejnom záujme do 
vykonania pozemkových úprav v príslušnom katastrálnom území. Komisia neodporúča 
ponuke vyhovieť.  
 
JUDr. Mgr. Peter Belica uviedol, že ekonomicko-legislatívna komisia prerokovala ponuku 
Ing. Roháčika majetkovo vysporiadať pozemky CKN 88, 89, 90, 91(nie je vo vlastníctve 
navrhovateľa) o celkovej výmere 2 220 m2.  
Obec Sučany na základe ustanovení §2 – 4c zákona číslo 138/1991 Z.z. o majetku obcí v 
znení neskorších predpisov sa stala prechodom vlastníctva vlastníkom miestnych 
komunikácií. V danom prípade sa jedná o chodník. Pod týmito stavbami v mnohých 
prípadoch nie je majetko-právne vysporiadaný pozemok. Na riešenie bol prijatý Z.č. 66/2009 
Z.z. o niektorých opatreniach pri majetkovom usporiadaní pozemkov pod stavbami, ktoré 
prešli z vlastníctva štátu na obce. Podľa §4 Z.č. 66/2009 Z.z. vlastník pozemku je povinný 
strpieť právo vlastníka stavby vo verejnom záujme do vykonania pozemkových úprav v 
príslušnom katastrálnom území.  
Ekonomicko-legislatívna komisia neodporúča OZ vyhovieť ponuke Ing. Roháčika. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 

ponuku Ing. Petra Roháčika, Kľačno 27, Ružomberok majetkovo vysporiadať pozemky (pod 
prístupovou cestou z ul. Stará hradská do ZŠ – cez podchod ) CKN 88, 89, 90, 91 (parc.č. 91 
nie je vo vlastníctve navrhovateľa) o celkovej výmere 2 220 m2.  

Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 0  
Proti: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter 
Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Uznesenie nebolo schválené.  

 

Záverečný účet obce za rok 2022 vrátane použitia prebytku hospodárenia a správa 

hlavného kontrolóra k Záverečnému účtu obce 

 

p. starosta informoval, že podklady boli prítomným zaslané elektronicky, v zákonnej lehote 

boli zverejnené na úradnej tabuli, web-stránke obce a Centrálnej úradnej tabuli.  

 

Mgr. Radoslav Olašák, hlavný kontrolór obce skonštatoval, že návrh záverečného účtu obce 

Sučany za rok 2022 je spracovaný v súlade s príslušnými ustanoveniami zákona č. 583/2004 

Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a obsahuje všetky predpísané náležitosti 

podľa § 16 ods. 5 tohto zákona. 



 
  

Návrh záverečného účtu obce Sučany za rok 2022 bol v zmysle § 9 ods. 2 zákona č. 369/1990 

Zb. o obecnom zriadení a § 16 ods. 9 zákona č.583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 

územnej samosprávy zverejnený na verejnú diskusiu a pripomienkovanie spôsobom v obci 

obvyklým, čo spĺňa zákonnú podmienku zverejnenia pred jeho prerokovaním v obecnom 

zastupiteľstve. 

Podľa §16 zákona č. 583/2004 o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy sa 

prerokovanie záverečného účtu uzatvára jedným z týchto výrokov: 

a) celoročné hospodárenie sa schvaľuje bez výhrad, 

b) celoročné hospodárenie sa schvaľuje s výhradami. 

Ak sa záverečný účet schváli s výhradami, obecné zastupiteľstvo je povinné prijať opatrenia 

na nápravu nedostatkov. Doporučil schválenie záverečného účtu obce za r. 2022 bez výhrad.  

 
Mgr. Lenka Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia prerokovala Záverečný 

účtu obce za rok 2022 a stanovisko hlavného kontrolóra obce k návrhu Záverečného účtu za 

rok 2022. Hospodárenie obce porovnaním príjmov a výdavkov bežného a kapitálového 

rozpočtu, po zohľadnení účelovo určených prostriedkov vo výške 52 046,04 EUR, skončilo 

prebytkom vo výške 201 141,83 €, (ZÚ, str.8).  

Výsledok hospodárenia vrátane finančných operácií, po vylúčení účelovo viazaných 

prostriedkov vo výške 352 046,04 €, je 454 956,41 €.  

Finančné prostriedky na bankových účtoch a v pokladni k 31.12.2022 boli vo výške 1 459 

337,37 €. Z tejto sumy je potrebné odpočítať účelovo určené prostriedky vo výške 708 283,26 

€ a prijatý úver od SLSP, a.s., vo výške 300 000,00 €, ktorého čerpanie bude dokladované po 

30.6.2023. Vzhľadom na túto skutočnosť navrhujeme tvorbu rezervného fondu vo výške 451 

054,11 €, (ZÚ, str.9). Ekonomicko-legislatívna komisia odporúča OZ schváliť návrh 

Záverečného účtu za rok 2022. 

Mgr. Žuchová skonštatovala, že v Programovom rozpočte klesol plánovaný počet športových 

podujatí spoluorganizovaných obcou. 

p. prednostka odpovedala, že do kategórie športové podujatia spoluorganizované obcou 

možno zaradiť málo podujatí ako napr. beh v srdci SNP, ktorý je niekedy organizovaný, 

niekedy spoluorganizovaný obcou. Ostatné podujatia sú organizované obcou  

Mgr. Žuchová sa opýtala na zníženie personálu komunitného centra. 

p. starosta odpovedal, že v júni končí program komunitného centra. Jeho pracovníčky 

doposiaľ spadali pod Úrad vlády SR, ďalej budú pokračovať pod gesciou Úradu práce, 



 
  

sociálnych vecí a rodiny.  Projekt Miestnej občianskej a poriadkovej služby bude pokračovať 

s tromi zamestnancami po dobu dvoch mesiacov. Program NP PRIM je taktiež predĺžený, 

obec sa snaží v maximálnej miere využiť prostriedky štátu. 

Mgr. Žuchová sa opýtala, či sa neuvažuje s navýšením výsadby verejnej zelene.  

p. starosta odpovedal, že sa plánuje vo výsadbe zelene pokračovať naďalej.  

p. prednostka doplnila, že urobila menšia výsadba na cintoríne a v parku Aničky Ulickej.  

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
I. prerokovalo  
Záverečný účet obce Sučany za rok 2022 v zložení: 
- Plnenie príjmov a čerpanie výdavkov rozpočtu obce Sučany za rok 2022 
- Tvorba a použitie peňažných fondov 
- Návrh na finančné usporiadanie výsledkov hospodárenia obce k 31.12.2022 
- Bilancia aktív a pasív 
- Prehľad o stave a vývoji dlhu 
- Prehľad o záložnom práve na majetku obce k 31.12.2022 
- Prehľad o majetku obce k 31.12.2022 
- Prehľad o poskytnutých dotáciách z rozpočtu obce za rok 2022 v členení podľa jednotlivých 
príjemcov 
- Hodnotiaca správa o plnení programového rozpočtu 
II. schvaľuje 
a/ Záverečný účet obce Sučany za rok 2022 a celoročné hospodárenie obce za rok 2022 
bez výhrad 
b/ výsledok hospodárenia obce za rok 2022 v zmysle § 10 ods. 3 písm. a) a b) zákona č. 
583/2004 Z. z.o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov v znení neskorších predpisov, t.j. z bežného a kapitálového rozpočtu 
- prebytok vo výške 201 141,83 € a po odpočítaní účelových prostriedkov zo štátneho 
rozpočtu vo výške 352 046,04 € 
c/ celkový prebytok rozpočtového hospodárenia zistený v zmysle § 10 ods. 3 písm. a) a b) 
zákona č. 583/2004 Z. z.o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov vo výške 454 956,41 € 
d/ odvod do rezervného fondu obce z celkového prebytku hospodárenia v zmysle § 15 ods. 4 
zákona 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov v znení neskorších predpisov vo výške 451 054,11  € 
III. berie na vedomie  
Stanovisko hlavného kontrolóra k záverečnému účtu 

Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 

Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

 

 



 
  

Informácia o projektoch a realizácii investičných zámerov v obci (rekonštrukcia 

komunikácií, rozhlasu, WC v RKD, fasády klubu dôchodcov, šatní pre učiteľov v MŠ, 

vybudovanie parkoviska pri jedálni MŠ, plotu pri ZŠ SNP, žiadosť o NFP pomoc 

Ukrajine, žiadosť o NFP z plánu obnovy na rekonštrukciu RKD a budovy stavebného 

úradu, náučný chodník Skala ai.) 

 

p. starosta informoval, že je potrebné riešiť obstaranie osobného automobilu vzhľadom na 

havarijný stav vozidla Suzuki SX4. Po konzultácii bola spracovaná cenová ponuka na vozidlo 

Dacia Duster 4x4 v cene 19.995 € bez DPH. Je potrebné dokúpiť ťažné zariadenie, polepy, 

maják, rádiostanicu v celkovej cene 25 tis. € vrátane DPH.  

 

JUDr. Mgr. Peter Belica uviedol, že ekonomicko-legislatívna komisia odporúča uvedenú kúpu 

vozidla schváliť vzhľadom na havarijný stav vozidla Suzuki SX4. 

 

p. Kyselica uviedol, že komisii verejného poriadku p. Mihálik objasnil technický stav 

uvedeného vozidla. Komisia odporúča schváliť zakúpenie nového vozidla. 

 

p. Krčula sa opýtal, či kúpa automobilu bude financovaná z rezervného fondu.  

 

Mgr. Žuchová uviedla, že uvedený výdavok sa premietne následne do zmeny rozpočtu.  

 

Žiadosť Futbalového oddielu o zakúpenie kosačky 

 

p. starosta informoval, že dňa 11.4.2023 bola doručená opakovaná doplnená žiadosť 

Futbalového oddielu o zakúpenie vretenovej kosačky Malak 1840 v celkovej sume 23 400,00 

€ za účelom kosenia nového futbalového ihriska. Žiadosť odôvodnili tým, že starej kosačke 

končí životnosť a práca s kosačkou MALAK je časovo aj ekonomicky úspornejšia. 

 

p. Giert uviedol, že žiadosť bola prerokovaná kultúrnou komisiou a posunutá ekonomicko-

legislatívnej komisii vzhľadom k vyššej cene, odporúča zakúpenie lacnejšej kosačky Stihl.  

 

Mgr. Lenka Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia žiadosť Futbalového 

oddielu prerokovala, vzhľadom k vysokej cene zvážila nutnosť zakúpenia danej kosačky 

a taktiež výšku nákladov na jej údržbu. Po zohľadnení všetkých skutočností komisia odporúča 



 
  

zakúpenie novej kosačky do sumy 6 000,00 €, napr. záhradný traktor STIHL RT 6127 ZL, 

pracovná šírka 125cm, trávnatá plocha  do 10 000 m2, cena 5 490,00 €. Ekonomicko-

legislatívna komisia neodporúča OZ vyhovieť žiadosti FO Tatran Sučany. Odporúča nákup 

novej kosačky do sumy 6 tis. €, ktorá by mohla stačiť pre potreby futbalového klubu. 

 

p. Krčula sa opýtal, že zmena rozpočtu uvažuje so zakúpením dvoch kosačiek.  

 

p. starosta uviedol, že uvažuje sa so zakúpením kosačky pre Futbalový oddiel a DHZ. 

 

p. Kyselica uviedol, že p. Čabuda prezentoval na zasadnutí kultúrnej komisie, že Futbalový 

oddiel potrebuje kosačku s valcom, ktorá sa používa pre profesionálne futbalové kluby.  

 

Mgr. Žuchová uviedla, že dve členky ekonomickej komisie sa zúčastnili zasadnutia 

Futbalového oddielu, snažili sa vysvetliť oddielu stanovisko ekonomickej komisie.  

 

Zámer výmeny miestneho rozhlasu 

 

p. starosta informoval, že obec má v správe 19-rokov starý bezdrôtový rozhlas, ktorý bol 

v čase jeho zavedenia hitom na slovenskom a českom trhu. Zub času poznačil vývoj 

bezdrôtového rozhlasu ako takého, sú vysoké náklady na jeho údržbu. Veľké problémy sú 

s tým, že firma síce existuje, ale už sa nezaoberá modernizáciou technológie. Bola snaha 

získať maximum z dodávateľskej firmy, no problémom je  zabezpečenie náhradných dielov. 

V súčasnosti sa zotrvačne funguje na starom modeli. Na rokovanie boli predložené dva 

cenové ponuky a technické návrhy:  

- bezdrôtový rozhlas, ktorý je investične nákladnejší – 55 hniezd so 4-násobným počtom 

reproduktorov (miesto je závislé na baterke, verejnom osvetlení a na kvalite prenosového 

signálu, ktorý je vysielaný z centrály obecného úradu).  

- drôtový rozhlas je nákladnejšou investíciou vzhľadom k tomu, že zámerom je pokrytie celej 

obce vrátane Slnečných hrabín, k čomu je potrebných 19 km kábla. Prenos a kvalita zvuku by 

bola na vyššej úrovni, nie je potrebný prenos rádiových vĺn, signálu.  

Obidva systémy majú svoje výhody i nevýhody. Po schválení obecným zastupiteľstvom sa 

spustí výber dodávateľa, verejná súťaž. Tento problém je potrebné riešiť. Vzhľadom na 

nefunkčnosť systému sa postupne prešlo na systém Rozana a aplikáciu Munipolis, správy 

obecného rozhlasu sa odosielajú do mobilných telefónov.  



 
  

Dodal, že dnes požiadal hasičov o spustenie verejného osvetlenia v nočnom režime, aby sa 

mohli dobiť baterky bezdrôtového rozhlasu.  

 

Diskusia: do rozpravy sa nikto neprihlásil 

 

Ing. Peter Pohl informoval, že stavebná komisia odporúča schváliť riešenie drôtového 

rozhlasu. 

 

Mgr. Lenka Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia odporúča OZ schváliť 

realizáciu drôtového obecného rozhlasu s tým, že je predpoklad vysúťaženia priaznivejšej 

ceny. Bolo by vhodné zistiť záujem o rozhlas v časti Slnečné hrabiny, nakoľko vzhľadom na 

nižšiu vekovú štruktúru obyvateľov tejto lokality je predpoklad, že skôr preferujú 

informovanie cez mobilnú sieť, internetovú stránku, Facebook obce. 

 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje 
Rekonštrukciu miestneho rozhlasu obstaraním káblového rozvodu rozhlasového zariadenia   
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 

Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 

Rekonštrukcia sociálnych zariadení v Robotníckom kultúrnom dome 

 

p. starosta informoval, že vzhľadom k tomu, že projekt na rekonštrukciu sociálnych zariadení 

prízemia Robotníckeho kultúrneho domu, ktorý bol podaný na Ministerstvo kultúry bol 

neúspešný, plánuje sa rekonštrukcia sociálnych zariadení na prízemí RKD z vlastných 

finančných prostriedkov. Je prichystaná výzva na zateplenie, zatienenie, výmenu okien, 

výmenu strechy, zdroja kúrenia a odstránenie vlhkosti. Uvažovalo by sa s rekonštrukciou sály. 

Do projektu by bolo možné sa zapojiť vzhľadom k tomu, že popod budovu RKD tečie potok. 

Dodal, že projekt uvažuje aj s obnoviteľnými zdrojmi energie, kde sa uvažuje na južnej 

a západnej strane s fotovoltaickými panelmi a nabíjačkou. Sociálne zariadenia by sa 

zrekonštruovali z vlastných prostriedkov, nakoľko v projekte sú neoprávnenými nákladmi.  

 

p. prednostka dodala, že predmetom diskusie sú sociálne zariadenia z rozpočtu obce. Obec už 



 
  

dvakrát podala žiadosť o nenávratné finančné prostriedky, raz na Ministerstvo kultúry, 

druhýkrát na MIRRI, v oboch prípadoch bola neúspešná.  

Uviedla, že prítomným bol zaslaný zoznam navrhnutých projektov v rámci Územia 

mestského rozvoja, kde je zahrnutý ten istý projekt, ktorý bol podaný na Ministerstvo kultúry 

SR. Tento projekt okrem iného zahŕňa aj digitalizáciu priestoru sály RKD, projektor, výmenu 

elektrotechniky. Ak projekty budú schválené v takom znení, v akom boli navrhnuté, tak aj 

v prípade rekonštrukcie sociálnych zariadení RKD z vlastných zdrojov, tieto by boli následne 

preplatené z ÚMR. 

 

Mgr. Lenka Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívnej komisii sa to primárne zdala 

vysoká suma. Požiadala o vizualizáciu projektu. 

 

p. starosta odpovedal, že projekt nie je spracovaný v digitálnej forme, je dostupný na 

obecnom úrade.  

 

Mgr. Žuchová uviedla, že toalety v Robotníckom kultúrnom dome sú v hroznom stave. 

Skonštatovala, že je za ich rekonštrukciu.  

 

Ing. Pohl uviedol, že stavebná komisia odporúča návrh schváliť.  

 

p. starosta dodal, že stavebná firma sa bude musieť vysporiadať nielen s rekonštrukciou 

sociálnych zariadení, ale aj s potokom, ktorý preteká popod budovu. Rekonštrukcia bude 

komplikovaná aj s ohľadom na absolútny presun pánskych toaliet. 

 

Oprava šatní pre učiteľov v MŠ 

 

p. starosta uviedol, že vzhľadom k tomu, že bolo potrebné riešiť poruchu na vodovodnom 

potrubí v budove B, ktoré bolo ťahané v energobloku, bolo potrebné vysekať tú časť 

v sociálnych zariadeniach, ktorá nebola rekonštruovaná. Bolo potrebné prebúrať šatne 

a následne sa vymenil kompletný rozvod vody už nie energokanálmi, ale bol umiestnený 

viditeľne na povrch budovy MŠ, bude tak možné sledovať prípadný únik vody. Ostala tam 

rozbúraná podlaha, uvažuje sa o zrušení sprchovacích kútov, ktoré sú tam zbytočné 

a vyspravení šatní pre zamestnancov na spodnom i vrchnom poschodí.  

Predpokladané náklady na túto rekonštrukciu predstavujú 9 642 €, je snaha zrealizovať ju čo 



 
  

najskôr, nie je potrebné čakať na uzatvorenie materskej školy.  

 

Ing. Pohl uviedol, že stavebná komisia zámer prerokovala, odporúča obecnému zastupiteľstvu 

ho schváliť.  

 

Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia taktiež odporúča uvedený zámer 

schváliť. Uviedla, že takéto investície sa už nebudú do konca roka schvaľovať, jedine dôležité 

projekty alebo havárie. Rezervný fond je možné rozpúšťať len do konca augusta. To, že daná 

položka je narozpočtovaná nezaväzuje k tomu, že je nutné za každú cenu projekt realizovať. 

 

p. starosta povedal, že je to investičný dlh do budov, hasia sa havárie. Problém bolo zistiť 

samotnú haváriu vzhľadom k tomu, že v energokanáli sa únik ťažko hľadá. Únik vody sa 

môže zistiť na konci roka, keď bude doručená faktúra z vodárenskej spoločnosti, v horšom 

prípade to môže byť teplá úžitková voda ohrievaná plynom. 

Informoval, že obec obdrží finančné prostriedky za pobyt Ukrajincov na území obce na 

základe žiadosti vo výške 54 600 €, ktoré nie sú účelovo viazané. Tieto prostriedky budú 

príjmom do rozpočtu obce, ich použitie je plánované na rekonštrukciu rozhlasu.  

 

p. prednostka uviedla, že v bode Zmena rozpočtu je viacero položiek. Niektoré z nich 

predstavujú spoluúčasti a neoprávnené výdavky pri jednotlivých projektoch, kde bude obec 

podávať žiadosť. Prostriedky sú tak účelovo viazané na jednotlivé projekty. Ak bude žiadosť 

úspešná, prostriedky budú použité. V prípade, že žiadosť nebude úspešná, prechádzajú do 

nasledujúceho roka.  

Dodala, že obec čerpala úver z minulého roka vo výške 300 tis. €, v tej výške ako bude 

zdokladovaný k 30.6.2023 aj obci ostane. Minulý rok boli zdokladované kapitálové výdavky 

vo výške 200 tis. €, na tento rok sú plánované výdavky vo výške 60 tis. € (nákup osobného 

automobilu). Plánovalo sa zahrnúť tam aj chodník, ktorý súvisí s rekonštrukciou komunikácie 

ul. Hviezdoslavova v prípade, ak to bude vyfakturované do 30.6.2023, čo predstavuje náklady 

vo výške 87 tis. €. Je možné, že bude potrebné cca 40 tis. € vrátiť, no i tak má obec 260 tis. € 

naviac z titulu úveru.  

 

p. Kyselica uviedol, že je rozpracovaných dosť investičných zámerov, no chýba jeden 

zásadný, rekonštrukcia športového domu.  

 



 
  

Priestor pre verejnosť 

 

p. Renáta Jellušová uviedla, že na ul. Osloboditeľov je na malom pozemku schválený zámer 

výstavby 4-poschodovej bytovky pre spoločnosť Target home, s kapacitou len 16 parkovacích 

miest, čo pre samotnú bytovku bude nepostačujúce. Od súčasných bytoviek má byť vzdialená 

10 a 16 m. Spodné byty, prvé a druhé poschodia bytoviek, nebudú mať svetlo. 

Požiadala, aby stavebná komisia prešetrila zámer výstavby bytovky v teréne, pozemok je 

malý, na realizáciu zámeru nepostačujúci.  

 

p. starosta odpovedal, že obecné zastupiteľstvo schválilo v rámci územného plánu možnosť 

výstavby. V zmysle stavebného zákona prebehlo dopravné konanie, stavebné konanie 

neprebehlo. V stavebnom konaní budú prerokované požiadavky a pripomienky vlastníkov 

susedných nehnuteľností. Obec nemôže obmedziť vlastníka nehnuteľnosti vo výstavbe, 

pokiaľ stavebník dodrží všetky podmienky v zmysle stavebného zákona. Stavebný úrad 

kontroluje dodržanie vzdialenosti medzi jednotlivými budovami, bola vypracovaná svetelno-

technická štúdia.  

Dodal, že je možné prerokovanie problematiky na stavebnej komisii za účasti vedúceho 

stavebného úradu Ing. Vladimíra Hubera. Bolo by vhodné zabezpečiť i zástupcu sťažovateľov 

na uvedené zasadnutie stavebnej komisie.  

 

p. Renáta Jellušová uviedla, že v súčasnosti p. Puvák prerába Ubytovňu, obyvatelia toto 

tolerujú. No výstavbou novej bytovky budú obťažovaní hlukom, prachom, znečistením ciest, 

okolia. Súčasné bytovky boli vystavané s odstupom, nová bytovka je do priestoru vtlačená 

nasilu.  

 

p. starosta odpovedal, že je potrebné sa pozrieť do minulosti. Najlepším riešením by bolo 

odkúpenie pozemkov, no to sa nestalo. Obec ani okolití vlastníci nemali záujem na 

vysporiadaní, odkúpení pozemkov. Teraz je to už problém.  

Odporučil, aby prednesené požiadavky boli uplatnené v stavebnom konaní. 

Skonštatoval, že prebehli verejné prerokovania územného plánu, kde sa vyjadrovalo nielen 

obecné zastupiteľstvo ale aj dotknuté orgány. Trvalo štyri roky, kým sa vytvoril záväzný 

dokument, akým je územný plán obce. 

 

p. Jellušová uviedla, že informácie sa zverejňujú na web-e, starší občania však prácu 



 
  

s internetom neovládajú. Veľa občanov nevedelo o zámere výstavby bytovky v danej lokalite. 

 

p. Kyselica skonštatoval, že schvaľovanie už prebehlo.  

 

p. prednostka skonštatovala, že daná lokalita bola vyčlenená pre hromadnú bytovú výstavbu 

už v územnom pláne platnom minimálne od r. 2005, prišiel stavebník, ktorý chce stavať na 

danej parcele v súlade s územným plánom. 

 

p. starosta uviedol, že v danej lokalite nie je možná výstavba rodinných domov. 

 

Mgr. Žuchová uviedla, že vo vzdialenosti 50 m od daného pozemku boli postavené dva 

rodinné domy. Dodala, že to bude veľmi blízko oproti p. Čechovej. 

 

p. Čechová uviedla, že zo severnej strany slnko nemajú slnečné svetlo, naviac sa tam postaví 

bytovka. 

 

p. Mihálik uviedol, že vlastníkom pozemku susediaceho z južnej strany je p. Kubinec, 

vzhľadom k tomu je možné, že do budúcna tam bude výstavba ďalšieho bytového domu.  

 

p. starosta odpovedal, že stavebné konanie ešte neprebehlo. Dodal, že je možné prerokovanie 

problematiky na stavebnej komisii za účasti vedúceho stavebného úradu Ing. Vladimíra 

Hubera. Bolo by vhodné zabezpečiť i zástupcu sťažovateľov na uvedené zasadnutie stavebnej 

komisie. Čo sa týka predmetného pozemku, tento je určený na hromadnú bytovú výstavbu. 

 

p. prednostka uviedla, že pripomienky je možné uplatňovať v rámci stavebného konania.  

 

Ing. Pohl prisľúbil, že stavebná komisia pôjde uvedenú problematiku preveriť.  

 

Oprava fasády Klubu dôchodcov (reštaurátorská úprava) 

 

p. starosta uviedol, že vzhľadom k tomu, že čelná časť budovy Klubu dôchodcov (zo strany 

od pamätníka) roky chátra, uvažuje sa nad jej rekonštrukciou a obnovu ornamentov. Oslovil 

odborníkov, ktorí robili rekonštrukciu rodného domu Milana Hodžu. Predpokladaná cenová 

ponuka je vo výške 4 951 €. 



 
  

 

Ing. Pohl uviedol, že stavebná komisia sa zaoberala otázkou opravy fasády Klubu dôchodcov, 

odporúča uvedené schváliť.  

 

p. starosta informoval, že budova je zaradená v zásobníku ÚMR so zmenou energetického 

zdroja na  tepelné čerpadlo. 

 

Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia odporúča uvedený projekt 

schváliť.  

 

Oplotenie ihriska základnej školy 

 

p. starosta informoval o zámere oplotenia ihriska základnej školy. Je snahou uzavretie 

priestoru medzi základnou školou a Domom dobrého pastiera, kde by vznikol plot s celistvou 

bránou. Ostatné plochy oplotenia antukového ihriska, parkoviska by sa zrušili, priestor medzi 

parkoviskom a ihriskom by ostal otvorený.  Predpokladaný investičný náklad je 2 797 €, 

zrealizoval by sa svojpomocne hasičmi.  

Stavebná i ekonomicko-legislatívna komisia odporúčajú uvedený zámer schváliť. 

Ďalej p. starosta informoval o snahe zapojiť sa do projektu MIRRI, ktorá má vyjsť 

v najbližšej dobe. Zahŕňa i úpravu športového areálu v Základnej škole. Je snaha zapojiť sa do 

tohto projektu, celková výška príspevku, oprávnené náklady na projekt predstavuje 250 tis. € 

na. Projekt rekonštrukcie školských športovísk musí byť kombinovaný s jednou zo štyroch 

aktivít: Podpora desegrácie výchovy a vzdelávania, Debarierizácia škôl a školských zariadení, 

Materiálne vybavenie a technické zabezpečenie škôl a školských zariadení, Budovanie 

a modernizácia učební vrátane vonkajších. 

Oplotenie sa odloží, bude môcť byť využité ako zadné zábrany na multifunkčnom ihrisku 

s tým, že plot sa výškovo upraví.  

 

p. Krčula sa opýtal, či príjazdová cesta ostane pôvodná od hlavnej cesty.  

 

p. starosta odpovedal, že iná možnosť nie je.  

 

Mgr. Žuchová sa opýtala na prípadné zokruhovanie ciest. 

 



 
  

p. starosta odpovedal, že v budúcnosti je možné takéto  riešenie. Za areálom školy sa buduje 

nová IBV, kde prebiehajú realizačné práce inžinierskych sietí. Aj z tej strany by bolo možné 

vytvoriť priestor medzi oplotením a prechodom multifunkčným ihriskom, čo by bolo 

alternatívou do budúcna. Občania však využijú pravdepodobne kratšiu cestu a naďalej budú 

využívať tento jeden vstup. Dodal, že rada základnej školy vzniesla požiadavku na zriadenie 

rampy pri vstupe popri bytovke. Boli doručené tri cenové ponuky a starostom preverené, či 

bude možné osadenie rampy s ohľadom na napojenie na elektrickú energiu. Od hasičov bola 

dodaná informácia, že tam bezpečné a trvalé napájanie je. V zmenách rozpočtu táto investícia 

zahrnutá nie je. 

 

p. Kyselica uviedol, že komisia verejného poriadku sa borila s problematikou parkovania 

v areáli základnej školy už minulé volebné obdobie. Pokiaľ by fungovala závora, bolo by 

vhodné ju posunúť pred odbočku na diakoniu.  

 

Mgr. Žuchová uviedla, že pani riaditeľka to navrhla kvôli tomu, aby sa vyhli zbytočným 

kolíziám.  

 

p. starosta uviedol, že tento návrh je čerstvý materiál. Požiadal o prejednanie výzvy 

i možnosti zriadenia rampy v jednotlivých komisiách. 

 

Informácia – územná stratégia 

 

p. starosta informoval, že tento dokument bol tvorený v rámci 10 obcí a miest spoločnej 

územnej stratégie, pričom každý člen má vlastné priority, projekty, ktoré sú v zásobníku. Sú 

tam alokované finančné prostriedky v rámci krytia na občana. Štatút sa tvoril 16.12.2020, 

projekty je možné naďalej aktualizovať. Projekty sú vedené v zásobníku projektov, obec by sa 

chcela uchádzať v rámci jednotlivých položiek podpôr uchádzať v rámci ÚMR o finančné 

prostriedky na realizáciu zámerov. Čo sa týka projektu rekonštrukcie Športového domu, 

predpokladané náklady predstavujú 3 mil. €, alokáciu má obec 1,9 mil. €. Športový dom nebol 

do zásobníka členovia ÚMR nezaradili, ostal v šedom poli, nebol posunutý v rámci 

plánovania. Projekty je možné aktualizovať. 

Mesto Martin má projekt vybudovania lanovky na Martinské hole a modernizáciu 

Dopravného podniku Mesta Martin.  

Čo sa týka GBAS, zajtra sa uskutoční stretnutie s vedúcim Krajského školského úradu 



 
  

v Žiline. Dnes mal prísť na stretnutie s p. prezidentkou a štátnym tajomníkom. 

 

Rekonštrukcia miestnych komunikácií 

 

p. starosta informoval, že v rámci projektu Marginalizovaných rómskych komunít bola obec 

úspešná, získala finančné prostriedky na realizáciu. Informoval, že pol roka prebieha kontrola 

verejného obstarávania, obec vyzývala kontrolu, aby bolo vydané stanovisko. Boli doplnené 

zmluvy, ktoré boli podpísané s dodávateľom, čaká sa na informáciu z kontroly. Požiadal 

realizačnú firmu, aby zrealizovali aj rekonštrukciu chodníka na ul. Hviezdoslavova. 

V prípade, že by sa rekonštrukcia chodníka realizovala samostatne, náklady by boli vyššie. 

Skonštatoval, že sa v miestnom rozhlase vyhlasoval oznam o uzávierke vody na uliciach Stará 

hradská, Štúrova, Hviezdoslavova z dôvodu realizácie vodovodnej prípojky na stavbu 

Schulzov dvor.  

 

p. prednostka doplnila, že stavba sa nemôže začať skôr, ako bude ukončená kontrola 

verejného obstarávania, kedy nadobudne účinnosť zmluva. 

 

Náučný chodník Skala 

 

p. prednostka informovala, že bol vypracovaný projekt z minulého roka vo výške 27 tis. € - 

cezhraničná spolupráca s obcou Jasenná (ČR). Má byť osadených 7 tabúľ o histórii osídlenia 

obce, archeologický chodník so stupienkami, stavebnou časťou. Projekt bol veľmi úspešný, 

odporúčaný na schválenie riadiacim orgánom, avšak chýba majetko-právne usporiadanie zo 

strany Slovenského pozemkového fondu. Obec mala prisľúbený grant, ktorý padol. Po roku sa 

SPF ozval s 5-dňovou lehotou na vyjadrenie s tým, že navyšujú odplatu za vecné bremeno vo 

výške 2 210 € s tým, že je predložené obecnému zastupiteľstvu na odsúhlasenie zvýšenie 

vecného bremena z 1 300 €na 2 210 €. 

V ďalšom bode rokovania, zmeny a doplnky územného plánu, sú predkladané na schválenie 

aj zámery obce – Náučný chodník, ktorý by bol uvedený v ÚPN ako verejno-prospešná 

stavba. 

 

Mgr. Žuchová skonštatovala, že ekonomicko-legislatívna komisia súhlasí s vecným 

bremenom. 

 



 
  

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 

schvaľuje  

autoremedúru uznesenia č. 30/2022 na nasledovné znenie: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 

Zriadenie vecného bremena in personam za odplatu do 2.300,- Eur v prospech obce Sučany 

spočívajúceho v práve: 

- vybudovania, trvalého umiestnenia a udržiavania stavby Náučného chodníka – spoločne po 

stopách dávnej minulosti 

- v práve vstupu a prechodu v trase Náučného chodníka - spoločne po stopách 

dávnejminulosti, 

v rozsahu vyznačenom v priloženom geometrickom pláne vyznačeného v zmysle 

geometrického plánu č. 58/2022 

Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 7 (Milan Cuna, Martin Giert, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing.  
Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 (JUDr. Mgr. Peter Belica) 
Nehlasoval: 1 (Mgr. Róbert Kováč) 

 
Zmena a doplnenie ÚPN 

 

p. starosta informoval, o nasledovných požiadavkách na zmenu ÚPN obce: 

- VAW – pozemky CKN 2966/157, 53, 223 katastrálne územie Sučany, nachádzajúce sa v 
priemyselnom parku z funkcie O2 (občianska vybavenosť) na V1(plochy výroby)  - stavebná 
komisia  odporúča  
- Jozef Fašánok – pozemky CKN 2967/1,3,10,11,20, CKN 2167 katastrálne územie Sučany 
nachádzajúce sa pri starej tehelni z funkcie V2 (výroba) na B2 (individuálna rodinná 
výstavba)  stavebná komisia neodporúča 
- Pro Bim - pozemky KNC 4188/2, 4473/2 k.ú. Sučany z funkcie Z2 (plochy zelene) na 
funkciu - výstavba rekreačných chatiek – stavebná komisia neodporúča 
- Prefa Sučany – pozemok CKN 2158/1 k.ú. Sučany z funkcie Z4 (plochy určené na technickú 
rekultiváciu) na B2 (individuálna bytová výstavba) – stavebná komisia odporúča 
- Kipox – pozemky CKN 2939/63, 65 k.ú. Sučany z funkcie P3 (poľnohospodárska Krajina) 
na funkciu B2 (individuálna bytová výstavba) – stavebná komisia neodporúča 
- IKA real - pozemky CKN 2940/141, 144 ku Sučany z funkcie P3 (poľnohospodárska 
krajina) na plochy výroby a skladového hospodárstva – stavebná komisia odporúča – v 
rozsahu podľa grafickej prílohy 
- Komisia prerokovala aj zámery obce Sučany zadefinovať v zmenách územného plánu 
verejnoprospešné stavby: náučný chodník zo západnej strany Sučianskej skaly,  CKN 1386/70 
kompostáreň a zberný dvor na pozemku  CKN 1386/70, zmena funkcie pozemkov vo 



 
  

vlastníctve obce CKN 971/1 (pri Športovom dome) z B2 (IBV) na B3 (bytové domy)  a CKN 
1764/6,7 - z B2 (IBV) na B3 (bytové domy); KNC 2100/13 na občiansku 
vybavenosť(materská škola),  pozemky v areáli Schultzovho dvora z funkcie B1(obytné 
plochy v historickom jadrovom území) na B3 (bytové domy) -  stavebná komisia odporúča 
Stavebná komisia odporúča, aby náklady spojené s obstaraním UPN-O  uhradili osoby, od     

ktorých podnety pochádzajú (v súlade s § 19 stavebného zákona). 

 

Ďalej p. starosta uviedol, že obecné zastupiteľstvo bude hlasovať o každej jednej pripomienke 

osobitne. Všetky náklady zaplatia žiadatelia. Územný plán by sa mal každé štyri roky 

prerokovať, prehodnotiť. Pri týchto požiadavkách môže obec len získať.  

 

Mgr. Žuchová uviedla, že samotné žiadosti nemali vplyv a dopad na ekonomiku a tým pádom 

na prerokovanie ekonomicko-legislatívnou komisiou, no ovplyvnia veľa aspektov života ľudí.  

 

p. starosta informoval, že 19.4. bol uvedený materiál zverejnený v podkladoch pre poslancov 

na rokovanie obecného zastupiteľstva.  

 

JUDr. Mgr. Peter Belica skonštatoval, že je potrebné sa venovať žiadostiam jednotlivo. Zo 

siedmich žiadostí stavebná komisia odporúča štyri schváliť a tri nie. Bije sa časový záujem 

žiadateľa. Uviedol, že sa jedná o zosúlaďovanie faktického stavu so stavom právnym. 

V prípade žiadostí, ktoré riešia zosúladenie stavu, by prekážky nekládol.  

 

Ing. Peter Pohl naniesol stanovisko stavebnej komisie.  

 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 

I.  prerokovalo  

žiadosť o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce Sučany od spol. VAW: pozemky parc. CKN č. 

2966/157, 53, 223 katastrálne územie Sučany, nachádzajúce sa v priemyselnom parku z 

funkcie O2 (občianska vybavenosť) na V1(plochy výroby)   

II. schvaľuje 

obstaranie Zmien a doplnkov č.1  k Územnému plánu  obce Sučany, ktorý bol schválený dňa 

13.12.2022 uznesením 160/2022 v rozsahu: pozemky parc. CKN č. 2966/157, 53, 223 

katastrálne územie Sučany, nachádzajúce sa v priemyselnom parku z funkcie O2 (občianska 

vybavenosť) na V1 (plochy výroby)  

Hlasovanie z prítomných: 9 



 
  

Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 

Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Nehlasoval: 0 

 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 

I. prerokovalo 
žiadosť o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce Sučany 

a) Jozef Fašánok – pozemky CKN 2967/1,3,10,11,20, CKN 2167 katastrálne územie 
Sučany nachádzajúce sa pri starej tehelni z funkcie V2 (výroba) na B2 (individuálna rodinná 
výstavba)   
II. schvaľuje 
obstaranie Zmien a doplnkov č.1  k Územnému plánu  obce Sučany, ktorý bol   schválený dňa 
13.12.2022 uznesením 160/2022 v rozsahu: pozemky CKN 2967/1,3,10,11,20, CKN 2167 
katastrálne územie Sučany nachádzajúce sa pri starej tehelni z funkcie V2 (výroba) na B2 
(individuálna rodinná výstavba)   
Hlasovanie z prítomných: 9 

Za: 0  
Proti: 6 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Peter Krčula,, Miroslav 
Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Zdržal sa: 3 (Mgr. Lenka Žuchová,  Ľubomír Kyselica, Mgr. Róbert Kováč) 
Nehlasoval: 0 

Uznesenie nebolo prijaté. 

 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo  
žiadosť o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce Sučany od spol. Pro Bim - pozemky KNC 4188/2, 
4473/2 k.ú. Sučany z funkcie Z2 (plochy zelene) na funkciu - výstavba rekreačných chatiek  

II. schvaľuje 
obstaranie Zmien a doplnkov č.1  k Územnému plánu  obce Sučany, ktorý bol   schválený dňa 
13.12.2022 uznesením 160/2022 v rozsahu: pozemky KNC 4188/2, 4473/2 k.ú. Sučany z 
funkcie Z2 (plochy zelene) na funkciu - výstavba rekreačných chatiek 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 

Za: 0  

Proti: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter  

Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 

Zdržal sa: 0 

Nehlasoval: 0 

Uznesenie nebolo prijaté. 



 
  

 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo  
žiadosť o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce Sučany od spol. Prefa Sučany – pozemok CKN 
2158/1 k.ú. Sučany z funkcie Z4 (plochy určené na technickú rekultiváciu) na B2 
(individuálna bytová výstavba)  
II. schvaľuje 
obstaranie Zmien a doplnkov č.1  k Územnému plánu  obce Sučany, ktorý bol   schválený dňa 
13.12.2022 uznesením 160/2022 v rozsahu: pozemok CKN 2158/1 k.ú. Sučany z funkcie Z4 
(plochy určené na technickú rekultiváciu) na B2 (individuálna bytová výstavba)  
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 1 (Miroslav Mihálik) 
Proti: 2 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Ľubomír Kyselica) 
Zdržal sa: 6 (Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ing. Peter Pohl, 
Mgr. Lenka Žuchová) 
Nehlasoval: 0 

Uznesenie nebolo prijaté. 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I.  prerokovalo  
žiadosť o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce Sučany od spol. IKA real: pozemky CKN 
2940/141, 144 ku Sučany z funkcie P3 (poľnohospodárska krajina) na plochy výroby a 
skladového hospodárstva    
II. schvaľuje 
obstaranie Zmien a doplnkov č.1  k Územnému plánu  obce Sučany, ktorý bol schválený dňa 
13.12.2022 uznesením 160/2022 v rozsahu: pozemky parc.č. CKN 2940/141, 144 ku Sučany z 
funkcie P3 (poľnohospodárska krajina) na plochy výroby a skladového hospodárstva  
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula,  
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I.  prerokovalo  
žiadosť o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce Sučany od spol. Martimex, a.s.: pozemky v areáli 
Schulzovho Dvora (parc.č. 35, 36/1, 36/2, 37, 39, 47/1-3, 48-53) z funkcie B1(obytné plochy 
v historickom jadrovom území) na B3 (bytové domy)   
II. schvaľuje 
obstaranie Zmien a doplnkov č.1  k Územnému plánu  obce Sučany, ktorý bol schválený dňa 
13.12.2022 uznesením 160/2022 v rozsahu: pozemky v areáli Schulzovho Dvora (parc.č. 35, 
36/1, 36/2, 37, 39, 47/1-3, 48-53) z funkcie B1(obytné plochy v historickom jadrovom území) 
na B3 (bytové domy) 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 7  (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Ľubomír 
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl) 
Proti: 0 



 
  

Zdržal sa: 2 (Mgr. Lenka Žuchová, Peter Krčula) 
Nehlasoval: 0 
 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I.  prerokovalo  
zámer obce Sučany zadefinovať v zmenách územného plánu verejnoprospešnú stavbu náučný 
chodník zo západnej strany Sučianskej skaly 
II. schvaľuje 
obstaranie Zmien a doplnkov č.1  k Územnému plánu  obce Sučany, ktorý bol schválený dňa 
13.12.2022 uznesením 160/2022 v rozsahu: zadefinovania verejnoprospešnej stavby náučný 
chodník zo západnej strany Sučianskej skaly 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula,  
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I.  prerokovalo  
zámer obce Sučany zadefinovať v zmenách územného plánu verejnoprospešnú stavbu 
kompostáreň a zberný dvor na pozemku  CKN 1386/70 
II. schvaľuje 
obstaranie Zmien a doplnkov č.1  k Územnému plánu  obce Sučany, ktorý bol schválený dňa 
13.12.2022 uznesením 160/2022 v rozsahu: zadefinovania verejnoprospešnej stavby 
kompostáreň a zberný dvor na pozemku  CKN 1386/70 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 5 (Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Mgr. Lenka  
Žuchová) 
Proti: 3 (Ing. Peter Pohl, JUDr. Mgr. Peter Belica, Martin Giert) 
Zdržal sa: 1 (Milan Cuna) 
Nehlasoval: 0 
 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo  
zámery obce Sučany zadefinovať v zmenách územného plánu verejnoprospešné stavby: 
zmena funkcie pozemkov vo vlastníctve obce CKN 971/1 (pri Športovom dome) z B2 (IBV) 
na B3 (bytové domy)   
II. schvaľuje 
zámery obce Sučany zadefinovať v zmenách územného plánu verejnoprospešné stavby: 

zmena funkcie pozemkov vo vlastníctve obce CKN 971/1 (pri Športovom dome) z B2 (IBV) 

na B3 (bytové domy)   

Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 4 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Martin Giert,  
Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl,) 
Proti:1(Ľubomír Kyselica) 
Zdržal sa: 4 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Mgr. Lenka Žuchová) 



 
  

Nehlasoval: 0 
Uznesenie nebolo prijaté. 

 

Návrh na prijatie uznesenia, ktorým:  

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 

I. prerokovalo zámer obce Sučany zadefinovať v zmenách územného plánu verejnoprospešné 
stavby: CKN 1764/6,7 - z B2 (IBV) na B3 (bytové domy) 
II. schvaľuje 
obstaranie Zmien a doplnkov č.1  k Územnému plánu  obce Sučany, ktorý bol   schválený dňa 
13.12.2022 uznesením 160/2022 v rozsahu: zámer obce Sučany zadefinovať v zmenách 
územného plánu verejnoprospešné stavby: CKN 1764/6,7 - z B2 (IBV) na B3 (bytové domy) 
 
JUDr. Mgr. Peter Belica navrhol späťvzatie uvedeného návrhu uznesenia  z dôvodu, že sa 
domnieva, že uvedený návrh nebol prerokovaný stavebnou komisiou.  
 
Návrh na uznesenie bol vzatý späť z návrhov na hlasovanie a bude predložený na 
rokovanie obecného zastupiteľstva dňa 20.6.2023 na základe návrhu JUDr. Mgr. Petra 
Belicu z dôvodu jeho domnelého neprerokovania stavebnou komisiou. 
 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I.  prerokovalo  
zámer obce Sučany na zmeny a doplnenia ÚPN-O obce Sučany: zmena pozemku parc.č. KNC 
2100/13 na občiansku vybavenosť (materská škola) 
II. schvaľuje 
obstaranie Zmien a doplnkov č.1  k Územnému plánu  obce Sučany, ktorý bol schválený dňa 
13.12.2022 uznesením 160/2022 v rozsahu: zmena pozemku parc.č. KNC 2100/13 na 
občiansku vybavenosť (materská škola) 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula,  
Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 (Ľubomír Kyselica) 
Nehlasoval: 0 
 

Žiadosť o NFP pomoc Ukrajine 

 

p. starosta informoval, že obec obdrží 54.600 €. 

 

Zámer budovania parkoviska pri materskej škole 

 

p. starosta informoval, že sa jedná o pozemok vedľa kuchyne materskej školy. Uvažuje sa 

o tom, že pri jedálni sa vytvorí priestor pre parkovanie osobných motorových vozidiel pre 



 
  

zamestnancov materskej školy a školskej jedálne so vstupom z hlavnej cesty. Je potrebné 

odstránenie vlhkosti, vybudovať vsakovacie jamy, aby nedochádzalo k prestupu vlhkosti do 

objektu jedálne. Ekonomická i stavebná komisia odporúčajú zámer schváliť.  

 

Žiadosť o NFP z plánu obnovy na rekonštrukciu budovy stavebného úradu 

 

p. starosta informoval, že bola vypracovaná projektová dokumentácia. Obec sa uchádzala 

o grant z Envirofondu, žiaľ nevyšla. Vychádza rovnaká výzva, je snaha o podanie projektu i 

napriek tomu, že  rozpočet projektu stúpol. 

 

Monitorovanie neprihlásených stavieb pre daň z nehnuteľností 

 

p. starosta informoval, že čo sa týka monitorovania neprihlásených stavieb pre daň 

z nehnuteľností, sú potrebné finančné prostriedky na zakúpenie systému, aby bolo možné 

z dronu zistiť neprihlásené stavby, tieto zamerať a zistiť vlastníkov. Vložené finančné 

prostriedky sa tak rýchlo vrátia späť. 

 

p.  prednostka uviedla, že obec už má výstup z monitorovania. Po vyfiltrovaní stavieb väčších 

ako 80 m2 je v obci 300 stavieb, ktoré nie sú prihlásené k dani z nehnuteľností. Následne 

bude obec dohľadávať vlastníkov týchto nehnuteľností.  

 

NFP v rámci ÚMR 

 

p. prednostka uviedla, že obci bola schválená žiadosť o NFP na preplatenie projektovej 

dokumentácie v rámci ÚMR vo výške 7 tis. € na projekty, ktoré už má obec realizované.  

Obec má pripravené ďalšie projektové dokumentácie, ktoré bude možné v rámci ÚMR 

preplatiť akonáhle bude realizovať projekty.  

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje 
Rekonštrukciu miestneho rozhlasu obstaraním káblového rozvodu rozhlasového zariadenia   
 
Hlasovanie z prítomných: 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 

Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 



 
  

Nehlasoval: 0 

 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo  
I. prerokovalo 
Informáciu o projektoch a realizácií investičných zámerov v obci (rekonštrukcia komunikácií, 
rozhlasu, WC v RKD, fasády klubu dôchodcov, šatní pre učiteľov v MŠ, vybudovanie 
parkoviska pri jedálni MŠ, plotu pri ZŠ SNP, žiadosť o NFP pomoc Ukrajine, žiadosť o NFP 
z plánu obnovy na rekonštrukciu RKD a budovy stavebného úradu, náučný chodník Skala, 
projekty ÚMR, žiadosti o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce, kúpa vozidla pre DHZO, NFP na 
projektové dokumentácie, zmonitorovanie stavieb neprihlásených pre daň z nehnuteľnosti, 
žiadosť o NFP v národnom projekte Pomoc osobám z Ukrajiny pri ich vstupe a integrácii na 
území SR – samospráva, kosačka pre FO a DHZO ai.) 
II. berie na vedomie 
Informáciu o projektoch a realizácií investičných zámerov v obci (rekonštrukcia komunikácií, 
rozhlasu, WC v RKD, fasády klubu dôchodcov, šatní pre učiteľov v MŠ, vybudovanie 
parkoviska pri jedálni MŠ, plotu pri ZŠ SNP, žiadosť o NFP pomoc Ukrajine, žiadosť o NFP z 
plánu obnovy na rekonštrukciu RKD a budovy stavebného úradu, náučný chodník Skala, 
žiadosť o NFP na rekonštrukciu MFI, projekty ÚMR, žiadosti o zmeny a doplnenia ÚPN-O 
obce, kúpa vozidla pre DHZO, NFP na projektové dokumentácie, zmonitorovanie stavieb 
neprihlásených pre daň z nehnuteľnosti, žiadosť o NFP v národnom projekte Pomoc osobám z 
Ukrajiny pri ich vstupe a integrácii na území SR – samospráva ai.) 
Hlasovanie z prítomných: 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 

Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

 

Dotácie z rozpočtu obce 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje poskytnutie dotácií pre CVČ z rozpočtu obce na rok 2023 nasledovne: 
 
názov CVČ počet 

žiakov        
výška dotácie /1 
žiak            

dotácia celkom 

Centrum voľného času 
Domino 

30 107,54  €                           3 226,20 € 

Súkromné centrum voľného 
času Košťany nad Turcom 

2 107,54 €   215,08 € 

CVČ ul. Šoltésovej 25                                          
Martin 

31        107,54 €                             3 333,74 € 

Celkom:                                               63 x 6 775,02 € 
 

Dotácia pre CVČ sa poskytuje pre žiakov s trvalým pobytom na území obce Sučany vo veku 
5-15 rokov v zmysle VZN č. 6/2015 o poskytovaní dotácii.  
Dotácia  pre CVČ zriadené na území obce Sučany sa poskytuje podľa VZN č. 4/2020 
a v zmysle nariadenia vlády Slovenskej republiky č. 668/2004 Z. z. o rozdeľovaní výnosu 
dane z príjmov územnej správy v znení neskorších predpisov a zákona č. 596/2003 o štátnej 
správe v školstve a školskej samospráve.    



 
  

Hlasovanie z prítomných: 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 

Ľubomír  
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

 

Zmena rozpočtu obce a ZŠ na rok 2023 

 

p. starosta predniesol návrh zmeny rozpočtu na r. 2023. Stavebná a ekonomicko-legislatívna 

komisia odporúčajú návrh zmeny rozpočtu schváliť.  

 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje 
zmenu rozpočtu obce Sučany na r. 2023 
P.č. Finančné operácie: ekon.kl. funkčná kl. zdroj   suma 
1. Z rezervného fondu obce P 454001   46  + 298 500,00 

  PRÍJMY SPOLU:  + 298 500,00 
  Bežné výdavky: ekon.kl. funkčná kl. zdroj   suma 
2. Údržba objektov OÚ V 635006 01.1.1 46  + 3 000,00 
3. Údržba budovy MŠ V 635006 09.1.1.1 46  + 12 000,00 
4. Údržba ZŠ V 635006 09.1.2 46  + 5 000,00 
5. Údržba budovy ŠJ MŠ V 635006 09.6.0.1 46  + 10 000,00 
6. Údržba budovy KD V 635006 10.2.0 46  + 6 000,00 
7. Ostatné služby - asanačné práce V 637005 01.1.1 46  + 20 000,00 

   BEŽNÉ VÝDAVKY SPOLU:  + 56 000,00 
  Kapitálové výdavky: ekon.kl. funkčná kl. zdroj   suma 
8. Dochádzkový systém V 713004 01.1.1 46  + 2 500,00 
9. Nákup kosačiek, 2ks V 713004 05.1.0 46  + 12 000,00 
10. Nákup osobného automobilu V 714001 03.2.0 46  + 25 000,00 
11. Vybudovanie náučného chodníka V 717001 04.5.1 46  + 2 300,00 
12. Vybudovanie detského ihriska V 717001 06.6.0 46  + 14 000,00 

13. 
Vybudovanie parkoviska pri ŠJ 
MŠ V 717001 09.6.0.1 46  + 17 000,00 

14. 
Rekonštrukcia budovy 
Stavebného úradu V 717002 06.6.0 46  + 3 000,00 

16. Rekonštrukcia RKD V 717002 08.2.0 46  + 82 000,00 
17. Rozhlasové zariadenie V 717002 08.3.0 46  + 84 700,00 

 KAPITÁLOVÉ VÝDAVKY SPOLU:  + 242 500,00 
       

       
  Bežné výdavky: ekon.kl. funkčná kl. zdroj   suma 
18. Sučiansky ples V 637002 01.1.1 41  - 3 000,00 
19. Príspevok na stravu V 642014 10.1.2 41  + 3 000,00 

 



 
  

Hlasovanie z prítomných: 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 

Ľubomír  
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

 

Dočasné upustenia od vymáhania pohľadávok 

 

p. starosta informoval o doručenej žiadosti spoločnosti Sučianka o povolenie splátok poplatku 

za komunálny odpad na r. 2023. Ekonomicko-legislatívna komisia súhlasí so schválením 

uvedenej žiadosti. 

 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje  
žiadosť o splátkový kalendár od spoločnosti SUČIANKA, s.r.o., na povolenie 3 splátok 
miestneho poplatku za komunálny odpad a drobné stavebné odpady za rok 2023, a to 
nasledovne: 
• 1.splátka – suma 880,88 EUR, splatnosť 31.3.2023 – uhradená 30.3.2023, 
• 2.splátka – suma 880,88 EUR, splatnosť 30.4.2023, 
• 3.splátka – suma 880,88 EUR, splatnosť 31.5.2023. 
 
Hlasovanie z prítomných: 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula,  
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

 

p. starosta informoval o doručených žiadostiach o poskytnutie jednorazových dávok 

v hmotnej núdzi – p. Mária Gaššová, p. Eva Mráziková, p. Anna Paulovičová, p. Sára 

Kováčová, p. Emília Kováčová. Sociálna komisia odporúča uvedené ž  

 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
schvaľuje  
žiadosti o jednorazové dávky v hmotnej núdzi a mimoriadne dávky: 
Mária Gaššová             100,- € 
Eva Mráziková             100,- €     
Anna Paulovičová        100,- € 
Sára Kováčová             100,- € 
Emília Kováčová          100,- € 
 
Hlasovanie z prítomných: 



 
  

Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 

Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

 

Správa o činnosti DHZO za rok 2022 a správa o bezpečnostnej situácii v obci Sučany 

/OO PZ Sučany/ za rok 2022, správa komunitného centra a TP a TSP o činnosti v obci 

za rok 2022, správa stavebného referátu o stavebnej činnosti v obci, referátu životného 

prostredia o činnosti v obci za rok 2022, správa o odpadoch, druhu, poplatkoch 

a objemoch za rok 2022, informatívna správa o plnení Komunitného plánu sociálnych 

služieb v obci Sučany, správa o kultúrnej činnosti za r. 2022 

 

p. prednostka informovala, že čo sa týka Správy o odpadoch, klesol objem komunálneho 

odpadu o 234 t, čo predstavuje úsporu 27 tis. € (priemerne 10 €/domácnosť). Stúplo percento 

separovanosti aj vzhľadom na zavedenie vratných plastových obalov.  

 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo 
Správu o činnosti DHZO za rok 2022 a správu o bezpečnostnej situácii v obci Sučany /OO PZ 
Sučany/ za rok 2022, správu komunitného centra a TP a TSP o činnosti v obci za rok 2022, 
správu stavebného referátu o stavebnej činnosti v obci, referátu životného prostredia 
o činnosti v obci za rok 2022, správu o odpadoch, druhu, poplatkoch a objemoch za rok 2022, 
informatívnu správu o plnení Komunitného plánu sociálnych služieb v obci Sučany, správu 
o kultúrnej činnosti za r. 2022 
II. berie na vedomie 
Správu o činnosti DHZO za rok 2022 a správu o bezpečnostnej situácii v obci Sučany /OO PZ 
Sučany/ za rok 2022, správu komunitného centra a TP a TSP o činnosti v obci za rok 2022, 
správu stavebného referátu o stavebnej činnosti v obci, referátu životného prostredia 
o činnosti v obci za rok 2022, správu o odpadoch, druhu, poplatkoch a objemoch za rok 2022, 
informatívnu správu o plnení Komunitného plánu sociálnych služieb v obci Sučany, správu 
o kultúrnej činnosti za r. 2022 
 
Hlasovanie z prítomných: 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 

Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

 

Poverenie poslancov k vykonávaniu občianskych obradov 

 



 
  

p. starosta poveril vykonávaním občianskych obradov JUDr. Mgr. Petra Belicu, Ing. Petra 

Pohla a Mgr. Lenku Žuchovú.  

 

Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
poveruje 
nasledovných poslancov obecného zastupiteľstva k vykonávaniu občianskych obradov: 
JUDr. Mgr. Peter Belica, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová. 
 
Hlasovanie z prítomných: 
Za: 6 (Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, 

Miroslav Mihálik,) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 3 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Nehlasoval: 0 

 

Správy z činnosti komisií obecného zastupiteľstva 

 

p. Kyselica informoval, že komisia verejného poriadku prerokovala správu o bezpečnostnej 

situácii v obci, na rokovanie bol prizvaný i p. Čeman z Obvodného oddelenia policajného 

zboru. Komisia prerokovala doručenú žiadosť od manželov Šimkovcov z Fatranskej cesty 1939/1A, 

v ktorej žiadajú odstrániť časť zeleného porastu tují, ktorý sa nachádza na obecnom pozemku vedľa 

oplotenia ich pozemku. 

Komisia prerokovala doručenú sťažnosť, v ktorej pán Mgr. Radomír Murček žiada vyriešiť 

parkovanie jeho susedy (pani Domiňákovej, Osloboditeľov 17), ktorá ho obmedzuje vo výjazde 

z garáže na čo bola viackrát upozornená. Riešenie uvedenej sťažnosti je v kompetencii hlavného 

kontrolóra.  

Ďalej komisia prerokovala anonymný podnet na nedostatok parkovacích miest na námestí 
SNP vzhľadom k tomu, že parkovisko využívajú ľudia, ktorí pracujú v Kii. Ich autá tam stoja 
celé dni. Členovia komisie konštatujú, že parkovať sa dá aj pred obchodom Kama a popri 
ceste na Námestí. Daný podnet je v kompetencii hlavného kontrolóra obce.  
Komisia podnet berie na vedomie. Ďalej komisia prerokovala správu o odpadoch, ktorú vzala 
na vedomie. Komisia prerokovala prípravu dobrovoľníckej akcie pri príležitosti Dňa zeme 
“Vyčistime si našu obec”. 

Ďalej komisia prerokovala podnet sl. Nikoly Cervanovej z ulice 29. augusta, kvôli 
susediacemu obecnému pozemku, kde sa zbúrali obecné domy na obecnom pozemku a zostali 
tam sutiny, ktoré zasahujú do pozemku rodiny Cervanovcov a p. Miloša Rohoňa. V minulosti 
bol ústny dohovor, že to obec odprace. Doteraz sa tak nestalo. Cervanovci a pán Rohoň 
žiadajú o odvoz sutín z obecného pozemku a vybudovanie plota. Na pozemku prespávajú 
bezdomovci, ktorí sa pohybujú aj na pozemku Cervanovcov a p. Rohoňa, keďže chýba plot.  

Na komisii starosta uviedol, že tam bola budova 6x13 m a tú sutinu obec vyviezla. Na 
pozemku sú sutiny z predchádzajúcich desiatich rokov. Za predchádzajúcich starostov sa 



 
  

zbúrali menšie stavby a nevyviezli sa sutiny. Vývoz sutín by stál nemalé finančné prostriedky. 
Obec by na to musela nájsť financie v rozpočte. Mala to byť prístupová cesta k pozemkom 
vzadu. Nakoľko pozemky sú vo vlastníctve viacerých osôb, pokiaľ sa tam nenájde developer, 
prístupová cesta sa tam zatiaľ robiť nebude.  

Ďalej komisia prerokovala parkovanie na obecnom pozemku na ulici Ď. Langsfelda,  
umiestnenie dopravného zrkadla oproti výjazdu zo zberného dvora, realizáciu urnového 
sektora na cintoríne.  Návrh osadenia retardérov na ulici Pod Brezinou a Osloboditeľov 
komisia neodporúča realizovať. Ďalej sa komisia zaoberala návrhom na obmenu vozidla, 
nakoľko Suzuki SX4 je v nevyhovujúcom technickom stave, riešila výpusť pri benzínovej 
pumpe. 

Pán Bella na komisii poukázal na zníženú úroveň terénu v novej časti cintorína, ktorá podľa 
neho nie je vhodná na pochovávanie.  

 

Mgr. Kováč informoval o činnosti komisie sociálno-zdravotnej a bytovej, ktorá riešila project 
Miestnej občianskej a poriadkovej služby, zanedbávanie povinnej školskej dochádzky a 
potrebu zavedenia kamerového systému  základnej škole, nakoľko dochádza k napádaniu 
učiteľov.  
Ďalej komisia riešila poskytovanie potravinovej pomoci, ktorá je hradená z fondu Európskej 
únie bude poskytnutá aj našim občanom prostredníctvom Diecéznej charity Žilina.  Na 
základe  výberu občanov  Ústredím práce, sociálnych vecí a rodiny balíčky  budú odovzdané 
37 občanom obce a 7 Ukrajincom žijúcim v našej obci.   
Ing. Eduard Skyva na zasadnutí komisie v rámci presadzovania požiadaviek  zdravotne postihnutých 
občanov obce a poskytovania pomoci v ich sociálnych, zdravotných a spoločenských situáciách sa 
vyjadril k nasledovným požiadavkám:  
1. poskytnúť potravinovú pomoc z Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny aj občanom 
z radov ťažko zdravotne postihnutých, ktorí sa nachádzajú v zlej sociálnej situácii, 
2. zriadenie denného stacionára v obci, zabezpečiť denné pobyty občanov, 
3. sociálny taxík na zabezpečenie prevozu občanov, 
4. obecný rozhlas, dostupnosť obecného hlásenia, možnosť zaviesť bytové prijímače, 
5. vyhradenie parkovísk pre ŤZP -  1-2 parkovacie miesta v centre obce. 
Členovia komisie vyjadrené požiadavky vzali na vedomie.  
Komisia navrhla oceniť MUDr. Mazalovú za dlhodobú prácu v poskytovaní zdravotnej 
starostlivosti.  
 
p. starosta doplnil, že rokoval s p. Tomkom zo Samaritánu ohľadom sociálneho taxíka a 
denného stacionára, ktorý bol úspešný, chystá sa zrealizovať pobytový stacionár.  
 
Mgr. Žuchová navrhla úpravu sociálnej pomoci do budúcna.  
 
 
Mgr. Kováč doplnil, že bude potrebné zvýšiť rozpočtované prostriedky pre túto oblasť, ktorá 
sa stane záťažovou sférou pre obec.  

 

p. prednostka uviedla, že na nasledujúcom zasadnutí obecného zastupiteľstva bude predložený 
návrh upraveného Všeobecne záväzného nariadenia o sociálnej pomoci.  

 



 
  

p. Giert informoval o činnosti kultúrnej komisie, ktorá sa zaoberala žiadosťou p. Pánika 
o finančnú podporu novovydanej knihy “Z Vendovky horami a dolinami”. Žiada o 
poskytnutie dotácie vo výške 300 €. 
 
p. starosta uviedol, že obec bude hľadať možnosť formy podpory.  
 
p. Giert ďalej informoval, že kultúrna komisia prerokovala opätovnú žiadosť Futbalového 
oddielu Tatran Sučany o zakúpenie kosačky Malak. Ďalej riešila úpravu cenníka prenájmu 
RKD, plan kultúrnych akcií, udelenie ceny obce. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch na základe návrhu 
členov kultúrnej komisie schvaľuje cenu obce nasledovným osobám: 
a) Sučianskym dobrovoľným  hasičom (DHZO) – za záchranu ľudských životov 
b) p. Jánovi Šestákovi - za kultúrnu činnosť  
c) p. Ivanovi Cunovi – za šport (maratóny) 
d) MUDr. Mazalovej – za dlhodobú činnosti v oblasti ochrany zdravia 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 

Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

 
Mgr. Lenka Žuchová uviedla, že stanoviská ekonomicko-legislatívnej komisie boli prebraté 
počas prebiehajúceho rokovania obecného zastupiteľstva. 
 
Ing. Peter Pohl informoval, že čo sa týka stavebnej komisie, boli prerokované otázky týkajúce 
sa územného plánu, Správa o činnosti stavebného referátu, investičné zámery, ponuka p. 
Roháčika, MIRRI, Ukrajinci, ÚMR, rekonštrukcia miestnych komunikácií, oprava výtlkov, 
prípravou parkoviska pre zamestnancov pri MŠ. Ing. Bencová navrhla zmenu územného 
plánu pri Podhradskej ceste pre novú materskú školu. 
Komisia sa zaoberala žiadosťou obyvateľov ul. 29. augusta, ktorá bola podaná na komisii. 
Žiadajú o opravu chodníka na ul. Jánošíkovej. 
 
p. starosta uviedol, že uvedený chodník je vybudovaný z betónu, nemá obrubník. Vytrhnutím 
by bolo potrebné riešiť aj ul. Jánošíkovu, nepoškodiť pri tom múry oplotenia.  
 
p. Krčula uviedol, že rekonštrukcia miestnej komunikácie ul. Osloboditeľov bola vyňatá zo 
zoznamu. Opýtal sa, či sa bude čakať na financovanie prostredníctvom projektu. 
 
p. starosta odpovedal, že sa nemusí čakať na fondy, pokiaľ sa vyčlenia príslušné finančné 
prostriedky z rozpočtu.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia, ktorým obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
I. prerokovalo 
správy z činnosti komisií OcZ obce Sučany 
II. berie na vedomie 
správy z činnosti komisií OcZ obce Sučany 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Martin Giert, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 



 
  

Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

 

Rôzne 

p. Kyselica informoval, že zasadala správna rada Evanjelickej diakonie, p. riaditeľka vyjadrila 

spokojnosť so spoluprácou s obcou Sučany, hasičmi. Požiadala o pristavenie kontajnera. 

Ďalej požiadal o úpravu kríkov na ul. Tehelnej, kde je porast neudržiavaný s trávou, 

odpadkami. Požiadal o úpravu tak, aby to bolo dobre udržiavateľné. Požiadal o odpovedanie 

otázok na Facebookovej stránke obce.  

p. starosta odpovedal, že čo sa týka osvetlenia, je potrebné dať na neho kontakt. Požiadal o 

vyradenie výseku z dôvodu dobíjania rozhlasu.  

Poďakoval občanom, ktorí sa zúčastnili akcie Deň zeme.  

JUDr. Mgr. Peter Belica uviedol, že obec Sučany reprezentuje Martin Masnica na 

Majstrovstvách sveta v hokeji. 

p. Cuna poďakoval všetkým, ktorí sa zúčastnili akcie pri príležitosti Dňa zeme. Požiadal 

o odstránenie zvyšných betónových kociek na Skale. Upozornil, že na víkendových akciách 

mládež rozhadzuje horiace papeky na cestu, čo je dosť nebezpečné. Bude potrebné poučiť 

ľudí, monitorovať situáciu. 

Mgr. Žuchová požiadala o opravu výtlkov. 

p. starosta odpovedal, že Ing. Hríb spracováva zoznam výtlkov. 

p. Mihálik informoval, že Prefa Sučany otvára smetisko.  

p. starosta odpovedal, že s Prefou má obec dlhodobo korektné vzťahy, zamestnáva občanov 

obce. Dodal, že čo sa týka výstavby na Hliníku, je za výstavbu IBV. S problémami by sa 

musel investor vysporiadať, daná lokalita by sa skultúrnila. 

p. Mihálik požiadal o doriešenie výtlkov kanalizácie Starej tehelne. 

p. starosta informoval o návšteve prezidentky v Sučanoch, ktorá navštívila Bilingválne 

gymnázium a následne Mestský úrad v Martine.  



 
  

Interpelácie 

Do interpelácií sa nikto neprihlásil.  

Záver  
 
p. starosta poďakoval prítomným poslancom za účasť a prerokovanie problematiky chodu 
obce a zasadnutie obecného zastupiteľstva ukončil.  
  
 
 
 
  

...........................................................  
     Viera Jašeková   
         zapisovateľka   

 
  

 …………….......................................   ...................................................  
Ing. Peter Pohl     Milan Cuna  
  overovateľ           overovateľ  

 
 
 
...........................................................   ...................................................  

Mgr. Eva Belicová      Martin Rybár  
   prednostka OcÚ      starosta obce  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
  

Prezenčná listina  

zo zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Sučany  

konaného dňa 25.04.2023 v sále Robotníckeho kultúrneho domu v Sučanoch  

  
  

P r í t o m n o s ť   n a   z a s a d n u t í : 
 
 
Funkcionári OcÚ: 
 
1.   Martin Rybár   -   starosta obce 
2.    Mgr. Eva Belicová    -   prednostka obecného úradu  
3.         Mgr. Radoslav Olašák  -   hlavný kontrolór obce 
 
P o s l a n c i :     
12. JUDr. Mgr. Peter Belica    
13. Milan Cuna      
14. Mgr. Veronika Ďaďová - ospravedlnená   
15. Martin Giert      
16. MUDr. Richard Koyš  - ospravedlnený   
17. Mgr. Róbert Kováč     
18. Peter Krčula      
19. Ľubomír Kyselica    
20. Miroslav Mihálik     
21. Ing. Peter Pohl      
22. Mgr. Lenka Žuchová  
 
 
Ostatní prítomní: 
1. Viera Jašeková   -   zapisovateľka 
 
 
H o s t i a :   
 - viď prezenčná listina 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


